
Avtomobil jih pelje v življenje
V začetku leta smo na straneh

naSega glasila pisali o parapiegikih
jn njihovem vključevanju med voz-
mke motornih vozil. Takrat smo tu-
di omenili, da imajo svojo avto So-
lo, eno samo Solsko vozilo, da pa
so na vozniških izpitih zelo uspeš-
ni. Njihov najvedji probtsm je bil,
kako Cimpfej priti do vozniškega
dovoljenja ler z njim do večje giblji-
vosti in do samostojnaga vkijuče-
vanja v delo in življenje

Doslej je že mncgo paraplegikov
dobilo vozniška dovoljenja ter se
uspešrro vklručilo v razne družbene
dejavnosti Se vedno pa ostaja stari
problem - napačno razumevanje
za avtomobil. za volanom katerega
sedi paraplegik Bolj in bolj se mo-
ramo zavedati, da v takih primerih
avtomobil ni samo prevozno sred-
stvo, lemveč je lo ortopedski pripo-
mofiek in eden najbolj učinkovitih
pripomočkov pri rehabilitaciji Kot

je znano pa zakon tega ne upošte-
va, zaio imajo paraplegiki veiiko te-
žav, ko morajo dodatno opreml|ati
svoja vozila z mehamzmi za uprav-
Ijanje. Dosedanja pot paraplegika
do vozniškega dovoljenja je bMa U-
nova in prepredena z mnogimt ovi-
ramj Zunaj zdravniških krogov se
Se vedno ne zavedajo, da je avto-
mobil paraplegiku nujno potreben,
tako kot invalidski voziček Zavod
za rehabilitacijo invalidov, kjer se s
to problematiko srečujejo vsak
dan, je ptav goiovo najbolj pnsto-
jen, da pri tem stvari poslavi na
svoje mesto.

Namestnik direktorja mStituta za
rehabihlacijo in fizikalno medicino
pri repubhškem zavodu za rehabili-
tacijo invalidov, dr Crt Marinfiek.
nam je povedal, da skupaj z druš-
tvom paraplegikov SRS pnpravljajo
predlog. kj ga bodo poslali zdrav-
stveni skupnosli SRS S lem pred-
logom bodo skušali doseči, da bi
šolanje irivalidov za voznike vklju-
čili v proces rehabilitaciie Z drugi-
mi besedamr paraplegiki ne bi
imeli več ločene avto Sole ter te-
hnifino pomanjkljivo in zastarelo
opremljefiih vozil, temveč bi za'vse
to poskrbeli na Zavodu za rehabili-
tacijo invalidov Invalid naj bi zavod
zapustit z tfozmškim dovoljenjem v
žepu Po besedah dr MarinČka in
glede na visoko strokovno podko-
vanost osebja (od zdravmkov do
vrhunskih elek(ronikov) v Zavodu
problemov ni. Problem je namrefi
drugje - ali bo zdravsivena skup-
nost SRS pripravijena in sposobna
tzpeljati to težko. a nadvse humano
nalogo'' Zapleta se namreč pn de-
narju. kjer se vse začne. a žat pogo-
sto tudi neha

TADEJ BRATOK


